
Evropský sportovní mistrovský šampionát haflingů 

Zapomeňte na to, že hafling je kůň na vyjíždky do lesa. Hafling je kůň, který bravurně zvládá  
disciplíny FEI a i něco navíc. O tom jsme se mohli na vlastní oči přesvědčit 23-25/10 na 
slavném dostihovém závodišti v Meránu. 

Evropská federace (FEH) pořádá jednou za tři roky tuto ojedinělou akci. Účastnit se jí mohou 
koně zapsaní do plemenné knihy hafling a s oficiálním dokladem o zápisu, s maximálním 
podílem arabské krve do 3,125%, na KVH nezáleží. Jediné plemeno malého koně soutěží v 
mnoha disciplínách, pro které jsou šlechtěni speciální plemena koní, a tak dokazuje, jak 
všestranné plemeno je Hafling. Po evropských mistrovstvích v Stadl Paura a München-Riem 
bylo letošní klání haflingů z celé Evropy, včetně dvou zástupců z České republiky, na 
nádherném dostihovém závodišti v Meránu. Je těžké popisovat jednotlivé, a někdy až 
neuvěřitelné výkony haflingů v parkuru, drezůře, všestrannosti, spřežení, reiningu, trailu, 
western pleasure, a dokonce v dostizích rovinových a klusáckých. Kdo to neviděl, neuvěří. 
Snad malá fotografická galerie na našem webu vám tyto výkony aspoň trochu přiblíží a 
pozvou vás na další evropský šampionát, tentokrát do Pardubic. Ano za tři roky, díky poctivé 
práci českého svazu chovatelů haflinga a i dojmu, který zanechal celý autobus fanoušků 
našich účastnic v Meránu, přiřkla Evropská federace pořadatelství příštího ročníku v roce 
2012 České republice. 

Na letošním evropském mistrovství poprvé zavlála i česká vlajka. V drezuře naši zem 
reprezentovala Pavla Daumann s klisnou Holy Stripe a v parkuru teprve čtrnáctiletá Kristýna 
Štechová se svou klisnou Sanny. Atmosféru nejlíp zachytí přímý účastník, a proto jsem naše 
reprezentantky požádala o rozhovor.
Můžete nám v krákosti představit sebe a svého koně?
Pavla Daumann
Narodila jsem se před 33 lety v Karlových Varech a jsem vdanná. Koním se věnuji od roku 
2000,
 kdy jsem začala jezdit v jezdeckém klubu JK Žilina na Slovensku, nejdříve pouze rekreačně a 
od roku 2005 jako drezurní jezdkyně. Mezi prvními trenéry byli slovenský Rudolf Kohút a 
M.Ornthová, rakouská trenérka Theres Rantner Payer. Nyní mě trénují Hanka Vášáryová a 
P.Holler(Německo). Od ledna 2009 působím v České republice a jezdím za klub DS Pelikán. 
Mezi svoje největší úspěchy s Holy Stripe počítám 1.Místo na Mistrovství České republiky 
malých koní 2009 (parkur + drezura). Dalšími úspěchy je 3. místo ve Středoslovenské lize 
2007 a 1.místo v roce 2008,  a také mezinárodní úspěchy - 1. místo na rakouském Haflinger 
cupu a 5. místo na mistrovství haflingů severního Rakouska.
Má, letos jedenáctiletá klisna Holy Stripe je z chovu pana Horvatha z Hořic na Šumavě, je po 
otci Madit z matky Karolina po Stadl. Holy Stripe má za sebou bohatou závodní kariéru. V 
roce 2003 se stala koněm roku a vicemistrem Slovenska ve westernové drezuře, o rok později 
získala oba tituly znovu a přidala ještě mistra Slovenska ve westernové drezuře, jímž se stala i 
v roce 2006. V témže roce se prosadila jako vítězka Středoevropského šampionátu v trailu. 
Tento rok začala bodovat také v klasické drezuře (5. místo ve Středoslovenské lize). Holy 
Stripe je klisna, která má radost ze spolupráce s jezdcem, nerada dělá chyby, je velmi ochotná, 
dokáže být velmi rychlá a má nejraději jakýkoliv pamlsek.
Kristýna Štechová
Je mi 14 let a bydlím s rodiči kousek od Berouna. Se Sanynkou jsem letos na jaře úspěšně 
zvládla ZZVJ a vrhly jsme se do ponysportu. Myslím, že se nám zatím celkem dařilo a pár 
mašlí už doma máme. Letos jsme se zvládly kvalifikovat na pony MČR, kde se nám bohužel 
nezadařilo. Mezi naše největší úspěchy považuji 2.místo v Mělníku, v parkuru stupně 



STPB**, a potom samozřejmě každý dobře zajetý parkur.
Sany je 8 let a narodila se v Kasejovicích v chovné stáji pod Dědinou horou. Mám jí od jejích 
necelých pěti let. Sanynka má super povahu, je velmi pracovitá.

Jak se vám líbilo v Meránu? Jaký byl váš nejlepší a nejhorší zážitek?
Pavla Daumann
V Meránu se nám velmi líbila alpská atmosféra, lidé byli velmi milí a vstřícní, dobrá nálada 
panovala převážně po celé závody. Počasí nám v Meránu, až na jeden propršený den před 
závody přálo. Jako drezurní jezdec jsem ani ve snu netušila, že se dvakrát v tom samém roce 
ocitnu s koněm na tak významých dostihových závodištích, poprvé to bylo v září v 
Pardubicích :). Organizaci, až na pár maličkostí, Italové velmi dobře zvládali. Jen jsme nikdy 
nevěděli, kdy dostaneme seno a věci na úklid boxů měli naštěstí Švýcaři :). Startovní a 
výsledkové listiny byly bohužel vyvěšeny pouze na jednom místě, pěšky vzdálené 1,5km od 
stájí.
Mezi nejkásnější zážitek určitě patří Pochod národů, kterého jsem se spolu s Kristýnou 
aktivně zúčastnili a poprvé na této velké sportovní akci mohla vlát i Česká vlajka :). Také 
bych ráda poděkovala celému svazu chovatelů haflingů za jejich aktivní přístup a pomoc.
Nejhorší zážitek mám bohužel též. První den těsně před koncem mé drezurní úlohy spustili za 
zdí, pár metrů od obdélníku, těžké stavební stroje obrovský rachot a má kobylka se lekla. 
Bohužel se to promítlo do mého hodnocení. Je to prostě sport se živými zvířaty, může se to 
stát kdekoliv a kdykoliv, pech je jen, když se to stane právě na Evropské scéně :).
Kristýna Štechová
Město jsme moc nezkoumali - až na malou vycházku do centra, která byla opravdu krásná, 
protože vedla krásným udržovaným parkem s příjemnou atmosférou lázeňského města. 
Organizace závodů byla podle mého názoru celkem vydařená.
Nejhezčí zážitek byl asi slavnostní průvod, který byl opravdu moc hezký. Pak oba dva 
parkury, které jsem se Sany jela, i když druhý den nám to bohužel nevyšlo. Do poslední 
překážky Sany skákala krásně a čistě, ale bohužel se bála vody a poslední oxer s vodou 
neskočila. Moc se mi nelíbil povrch pro parkur - tráva, která po dešti koním dost klouzala.

Jak by jste ohodnotila vaše soupeře?
Pavla Daumann
Hlavně Německo a Rakousko mají silné chovy se špičkovými koňmi, je tam z čeho vybírat, a 
to tam také ukázali. Někteří soupeři byli opravdu velmi dobří jezdci, ale myslím, že jsme se 
tam až tak neztratili :). Drezura sama o sobě je jeden z velmi náročných jezdeckých sportů. 
Pro samotného haflinga je náročné provádět korektní drezurní cviky, vzít shromáždění, atd . 
Proto se donedávna jezdili mistrovství pouze do stupně L, tímto rokem pořadatelé poprvé 
zvedli úroveň na stupeň lehčího S ( bez letmého přeskoku), cviky jsou v těchto úlohách ale 
velmi hustě za sebou. U rozhodčích se to samozřejmě neobešlo bez protestů, ale vítěz může 
být pouze jen jeden a ti ostatní cítí někdy křivdu. Práce rozhodčího určitě není jednoduchá.
Kristýna Štechová
Většina jezdců a koní byla na celkem vysoké úrovni. Parkury byly technicky dost náročné, i 
když to na první pohled nevypadalo. 

Příští sportovní mistrovství Evropy haflingů se bude konat u nás v Pardubicích. 
Zúčastníte se?
Pavla Daumann
Do Pardubic jsou tři roky, uvidíme jak se Holy Stripe bude s věkem cítit, ale pokud bude vše 
v pořádku, určitě účast rádi potvrdíme.
Kristýna Štechová
Určitě! Už se velmi těším a jsem zvědavá, jak obtížné parkury budou zde v České republice.



Děkuji za rozhovor.
Věra Marková


